
Vi som er hekta på vann!

Bo Wingård, Bærum Elveforum 

Ida Fossum Tønnessen, tidl. leder av Oslo Elveforum



Dette dokumentet er satt sammen av Lysakervassdragets Venner (LvV ) som 

et bidrag til arbeidet med en Kommunedelplan for Lysaker-

/Sørkedalsvassdraget.

. . .

Bjørnsletta, 26. mars 2008

Slik ble jeg involvert i frivillig arbeid

Det hele startet med at dette notatet lå i 

postkassen, sammen med en invitasjon til å 

være med på en tur langs Lysakerelva.



I 2008 ble jeg ble styremedlem i

I 2009 ble jeg styremedlem i



Finn Otto Kvillum, daværende leder av NiB, vervet meg 

som styremedlem i 2010. 

Innføring i kommunal saksbehandling, og hvordan men 

jobber i en frivillig (idéell) organisasjon.



28.09.2023
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Forummøte 270515

Østernvann

Burudvann

Engervann

Ståvivann

Bekker til Asker

Dælivann

Aurevann  + Småvann +  +
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21.07.2015

Bærums 

vassdrag
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Bærums blå liste



Budstikka 22. september 2005: 

All fisk i Sandvikselva fra Løxa og ned til 
Kjørbo er giftdrept. 

Årsaken til marerittet var feilkobling av et 
avløpsrør fra et bakeri på Løxa.

(Løxa er det gamle navnet på Sandvikselva. 
Løxa = laks)

Daværende ordfører Odd Reinsfeldt (H) 
tok i 2006 initiativ til å opprette Bærum 
Elveforum, med representanter fra 
administrasjonen og frivillige 
organisasjoner. 

Starten på Bærum Elveforum 



Vi i Naturvernforbundet i Bærum syntes ikke 
organisasjonsformen fungerte særlig godt. 

Vi så til Oslo Elveforum, som var en idéell forening som 
organiserte frivillige elvegrupper. 

Vi tok dette opp med politikerne og administrasjonen i Bærum 
kommune. 

I 2014 ble vi enige om at en reorganisering etter modell fra Oslo 
Elveforum var påkrevet. 

Dagens Bærum Elveforum ble etablert på årsmøtet 11. 
november 2014.

Bærum Elveforum ble reorganisert 

Jarfossen, Lysakerelva, ca 75 kbm/s
27. august 2023



Bratt læringskurve

Jarfossen, sett fra Oslo

Hvem jobber med vann i Bærum 

kommune?

Kontakt med politikerne

Nettverksbygging

Organisering av en frivillig forening

Styremedlemmer

Elvevenner

Vi startet ikke på scratch! 

Vi kom raskt i gang takket være hjelp og 

inspirasjon fra Oslo Elveforum.



Vi kan mye om vannkjemi, fisk og fiske, hydrologi, biologi, 

fiskebiologi, landskapsarkitektur, forurensning, politiske 

prosesser, økonomi, IKT, miljøgifter, ferskvannsbiologi, 

vannforskning, limnologi.

Vi besitter betydelig lokalkunnskap.

I nettverket vårt har vi omtrent all den kompetanse som vi 

har bruk for, inkludert kompetanse på relevante lover og 

retningslinjer (som Vannressursloven, Forurensningsloven 

og Vanndirektivet).

Eirik Fjeld

Anders Anker-Rasch 

Per Håkon Nervold Ole Kristian Udnes

Steinar Christensen Synnøve Hench

Merete Ulstein

Et stabilt og kompetent styre

Sekretariatsleder 

Terje Bøhler



Friluftsliv og naturglede i Bærums blå-grønne 

vassdrag

Logo og 

valgspråk
Vi måtte ha logo! Lærer Kristin Røger Gutu på Nesbru vgs tok utfordringen på strak arm. 

Bærum Elveforum fikk ny profil takket være ivrige elever på utdanningsprogrammet Medier og kommunikasjon.

Kristin foreslo at vi skulle bruke fonten Myriad Pro. Da ble det slik.

Det tok vel ett år før vi var ordentlig i sving 

med organisasjonsnummer, nettbank, 

hjemmesider og ikke minst med 

sekretariatsleder.

Logo og valgspråk

Facebook Instagram               TicToc
(Gunnar Fimland)     Ingen suksess Ikke forsøkt



Midler til drift og prosjekter

Vi har fått sponsormidler til prosjekter fra næringslivet, 

Bærum kommune, Akershus fylkeskommune, 

Statsforvalteren og Miljødirektoratet.

Vi har fått prosjektmidler fra Den naturlige skolesekken og 

sponsormidler fra Franzefoss AS. Vi har fått prosjektmidler 

fra Miljødirektoratet, Bærum kommune, Asker kommune, 

Oslo Elveforum, Fylkesmannen i Oslo Akershus, CIENS, 

Lions og Rotary, Kalkmølla kulturstasjon, Centra-gruppen

Bærum kommune ga oss driftsstøtte i 2016.

Ingen medlemskontingent



Bærum Elveforum har nær 500 elvevenner (ikke-betalende medlemmer). 
Elvevenner er privatpersoner og folk fra offentlige etater, bedrifter og idéelle 
organisasjoner.

I tillegg har vi seks elvegrupper som er tilknyttet Bærum Elveforum. Disse driver 
frivillig arbeid av ulik karakter.

• Lysakervassdragets Venner (John Tibballs)
• Øverlandsvassdragets Venner (Martin Nickelsen)
• Engervannets Venner (Ellen Drage)
• Mølladammens Restaureringsprosjekt (Anders Anker-Rasch)
• Skallumdammens Venner (Eivind Mathiesen)
• Jarmyras Venner (Jan Andresen Gott)
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Hvem er med i Bærum Elveforum?



Flere elvefora

Norsk Elveforum skal oppmuntre 

og hjelpe interessegrupper med 

å etablere sitt lokale elveforum.



Bærum Elveforum ivaretar Bærums bekker og 
elver til glede for innbyggerne.

Vi går sammen med andre idéelle 
organisasjoner, velforeninger, grunneiere, 

kommunen og våre sponsorer om å verne og 
utvikle Bærums fine vann og vassdrag.

Våre medlemmer og

samarbeidspartnere

Lysakervassdragets Venner, Sandvikselvens Venner, 

Isielvens Venner. Vennegrupper for Eiksbekken, 

Bekkestubekken, Nadderudbekken, Øverlandselva, 

Lomma, Ståvibekken og Haugsbekken

Brukerrådet for fisk, Naturvernforbundet i Bærum , 

Bærum Natur- og Friluftsråd, Oslofjordens Friluftsråd, 

Bærum Turlag, Asker og Bærum Historielag, Oslo 

Elveforum

Kontaktpersoner

Bo Wingård (leder) 928 00 880

abwin@mac.com

Bjørn Lunøe

Per Håkon Nervold

Steinar Grimsen Bærum Elveforum. Postboks 252, 1319 Bekkestua, 

post@baerumelv.no www.baerumelv.no

Brosjyre 
delt ut på alle 

arrangementer, og sendt på 

e-post.

Prosjekter som vi startet 

med:

• Bekkeåpning

• Arbeid med barn og 

unge 

• Rehabilitere kulturminne 

• Turguide til elver og 

bekker 

• Regulerings- og 

byggesaker

mailto:post@baerumelv.no
http://www.baerumelv.no/


Bekkene i Bærum som ble borte av 
Kjell Baalsrud, 
Naturvernforbundet i Bærum 2000

Tema på flere forummøter siden 2012. Ved hvert kommunestyrevalg har vi minnet politikerne 

om dette viktige temaet. Vi har alltid møtt stor velvilje. Handlinger, derimot, har det ikke vært 

så mye av.

Solbergbekken ble åpnet i 2018, og Dælibekken i 2022. Trolig blir Ståvibekken åpnet om et 

par år.

Men vi gir oss ikke! I år har vi laget disse to notatene, og sendt dem til alle politikerne i 

forkant av kommunestyrevalget. 

Bekkeåpning



Solbergbekken i 2017 Dælibekken i 2022
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Forummøter med to bekkeåpninger

SVV/E16 og VA i Bærum kommune utførte åpningsprosjektene.

Bærum Elveforum sto for arrangementene. Gode omtaler i Budstikka.



Arbeid med barn og unge

Lysakervassdragsprisen 2010 - 2012 Levende Vassdrag 2013 - 2015 Sponsorbidrag viktig!





Skoleadopsjon



Elever fra Stabekk vgs tar målinger 

i Tjernsrudbekken

Elever fra Eikeli vgs fjerner 

kanadagullris langs Østernbekken

Engasjere elever – helt avhengig av 

lærer

Ordningen med skoleadopsjon av elver og bekker har ikke fungert i Bærum.

Heia Oslo Elveforum og Trine Johnsen!



Rehabilitere kulturminner

Bjørumdemningen

Øverlandskvenna



Seminarer og fagmøter

2012 – Fagmøte om vassdragsforvaltningen i Bærum (Naturvernforbundet i Bærum)

2017 – Seminar om Vassdragsforvaltning og lokal medvirkning

2818 – Seminar om Forvaltning av lokale vassdrag (i regi av Vannforeningen)

Forummøter vanligvis to ganger pr år
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Turguide til elver og bekker



Kommuneplaner og kommunedelplaner, reguleringsplaner, byggesaker 

Merknader, uttalelser, innspill



Bærum Naturfestival
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Andre prosjekter



Bærum Elveforums miljørapporter er et godt grunnlag for restaurering og 
opprydding
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Publikasjoner

28
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Innlegg til Budstikka



Vassdragsleden Øverlandselva

27.10.2022 TB/BW  Terje Bøhler foto Håkan Billing (Tenkehetta) 30



Skilt og hvilebenker langs vassdragsleden
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Ryddeaksjoner

Eikelielever fjerner kanadagullrisSøppelfylling langs Østernbekken



Gode elvemiljøer

27.01.16 33



Turer og befaringer



Bærum Elveforum har påtatt seg rollen som  vaktbikkje
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Gummigranulat

Avrenning fra jordbruk



Forsøpling

36



27.10.2022 TB/BW 37

Kantsoneproblemer



Det er hyggelig å bli satt pris på! I 2022 fikk Elveforum prisen Klimaklok 
2021



Godt sagt

Tor Holtan Hartwig: Vaktbikkje og skyggeforvaltning

Ida Fossum Tønnessen: Men det er jo bare en bekk, var det 
en mann som sa til Ida. Nei, svarte Ida, det er ikke »bare» 
en bekk. Det er LIV!"

Terje Bøhler: Vassdrag som ikke blir brukt, blir misbrukt

Lars Lábbée Lund: Det er i stor grad allmenheten som 
ivaretar miljøets interesser. Allmennhetens 
allestedstiltedevæelse, spesielt de fraksjonene som har 
bruksinteresser knyttet til vassdragene . . .



Fornebu (Bærum), sett fra Sollerud (Oslo)
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